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ΕΡΩΤΗΣΗ 
 

Προς τον κ. Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων 
 

Θέμα: Δραματική έκκληση των Κτηνοτροφικών Συλλόγων ΑΜ-Θ για επείγοντα μέτρα 
οικονομικής στήριξης των κτηνοτροφικών εκμεταλλεύσεων που επλήγησαν από την 
επιβολή μέτρων για την εξυγίανση του ζωικού τους κεφαλαίου και από τα περιοριστικά 
μέτρα (καραντίνα) για την ευλογιά και την πανώλη των αιγοπροβάτων   
 
Σε απελπιστική οικονομική κατάσταση βρίσκονται εδώ και πάνω από ένα χρόνο, οι κτηνοτρόφοι 
της ΑΜΘ που οι εκμεταλλεύσεις τους επλήγησαν από τις ζωονόσους και της Ευλογιάς και της 
Πανώλης των αιγοπροβάτων. Όπως τονίζεται σε πρόσφατη (15-7-2025) κοινή ανακοίνωση των 
Κτηνοτροφικών Συλλόγων Αν. Μακεδονίας και Θράκης (ΑΜ-Θ), οι κτηνοτρόφοι αυτοί 
εφάρμοσαν τα πρωτόκολλα καταστρέφοντας ένα μεγάλο μέρος του πραγματικού ζωικού 
κεφαλαίου των αιγοπροβάτων της περιφέρειάς μας και τηρώντας, όσο ήταν δυνατό και με 
τεράστιο οικονομικό κόστος, τα μέτρα καραντίνας που επέβαλε το ΥΠΑΑΤ. Αλλά, με εξαίρεση 
τις αποζημιώσεις για την θανάτωση των ζώων που ξεκίνησαν να δίνονται και αυτές με 
καθυστέρηση από τον Δεκέμβριο του 2024, κανένα άλλο μέτρο στήριξής τους δεν έχει 
υλοποιηθεί. Ούτε καν η δέσμευση του Υπουργείου για  προκήρυξη του μέτρου 5.2 για την 
επανασύσταση του ζωικού κεφαλαίου με 100% επιδότηση, καθώς δεν υπάρχει καμία 
περαιτέρω ενημέρωση για το  χρονοδιάγραμμα ενεργοποίησης του μέτρου και τους όρους 
ένταξης των κτηνοτρόφων σε αυτό.  
  
Την ίδια στιγμή, τα έξοδα και οι υποχρεώσεις τους εξακολουθούν να τρέχουν, «“Οι κτηνοτρόφοι 
αυτοί είναι άνεργοι, από τη μέρα που καταστράφηκαν τα ζώα τους, χωρίς εισόδημα  
βιοπορισμού των ιδίων αλλά και των οικογενειών τους  και χωρίς μέριμνα για την απώλεια 
εισοδήματος την οποία προκάλεσαν οι αποφάσεις του ΥΠΑΑΤ. Οι υποχρεώσεις των 
συγκεκριμένων κτηνοτρόφων σε φορείς του δημοσίου και σε ιδιώτες τρέχουν ασταμάτητα, οι 
ευρωπαϊκές ενισχύσεις όμως πολλών εκ των πληττόμενων κτηνοτρόφων από τις ζωονόσους, 
κόπηκαν  άμεσα από τον ΟΠΕΚΕΠΕ», τονίζεται χαρακτηριστικά στην ίδια ανακοίνωση.  
Ταυτόχρονα, το κόστος εκτροφής έχει αυξηθεί υπέρμετρα ενώ σοβαρά προβλήματα 
αντιμετωπίζουν και οι επαγγελματίες που κινούνται γύρω από την κτηνοτροφία, (αγρότες, 
εταιρείες ζωοτροφών, προμηθευτές κάθε είδους, σφαγεία, έμποροι, κ.α.). 
 
Κατόπιν τούτων 
 
Επειδή, ακόμη και η βελτιωμένη αποζημίωση του ζωικού κεφαλαίου, με τιμή αναφοράς τα 220 
ευρώ ανά ζώο, είναι χαμηλή σε σχέση με την αξία μεγάλης μερίδας ζώων και σίγουρα σε σχέση 
με τη ζημιά που προκαλείται σε μια ενεργή και παραγωγική κτηνοτροφική εκμετάλλευση, 
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Επειδή, ενάμιση χρόνο μετά τα καμένα του Έβρου και τις πλημμύρες της Θεσσαλίας δεν έχει 
υλοποιηθεί το  εξαγγελθέν από την κυβέρνηση μέτρο 5.2, για την επιδότηση ανασύστασης του 
ζωικού κεφαλαίου, 
Επειδή σύσσωμοι οι κτηνοτρόφοι της Περιφέρειας ΑΜΘ εκπέμπουν δραματικό SOS, 
καταθέτοντας συγκεκριμένα μέτρα, τα οποία, έως σήμερα, αγνοεί επιδεικτικά η κυβέρνηση, 
Επειδή η κτηνοτροφική παραγωγή αποτελεί σημαντικό μέρος της οικονομικής ζωής της 
Περιφέρειας ΑΜΘ και η πολιτεία οφείλει να στηρίξει με συγκεκριμένα, στοχευμένα μέτρα όσους 
κτηνοτρόφους πραγματικά επλήγησαν από τις ζωονόσους και η οικονομική επιβίωσή τους 
απειλείται πλέον σοβαρά,  
Επειδή,  η ίδια πολιτική στοχευμένης ενίσχυσης αποκλειστικά σε όσους κτηνοτρόφους 
πραγματικά και αποδεδειγμένα επλήγησαν από τις ζωονόσους επιβάλλεται να γίνει σε όλες τις 
περιοχές της χώρας, ώστε να αποφευχθεί η διασπάθιση και κατασπατάληση δημοσίου 
χρήματος, 
Επειδή, πρόσφατα, βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ, μπροστά στο μείζον πρόβλημα επιβίωσης που 
αντιμετωπίζουν οι παραπάνω κτηνοτρόφοι κατέθεσαν τροπολογία με την οποία ζητούν την 
αναστολή είσπραξης πάσης φύσεως φορολογικών και ασφαλιστικών υποχρεώσεων 
(τρεχουσών, ληξιπρόθεσμων, ρυθμισμένων) προς το Δημόσιο και τον ΕΦΚΑ, καθώς και την 
αναστολή των οικονομικών υποχρεώσεών τους από την εμφάνιση των κρουσμάτων το 2024, 
όπως υποχρεώσεις προς προμηθευτές για την αγορά ζωοτροφών. Παράλληλα, θεωρούν 
επιβεβλημένο να τύχουν και της ειδικής προστασίας του νόμου για την αναστολή πάσης φύσεως 
μέτρων αναγκαστικής εκτέλεσης εις βάρος της κινητής ή ακίνητης περιουσίας τους από το 
Δημόσιο και τα τραπεζικά ιδρύματα ελλείψει, αποδεδειγμένα, του αναμενόμενου κτηνοτροφικού 
εισοδήματος. 
 
 
Ερωτάται ο κ. Υπουργός: 

 
1. Θα ξεκινήσει και πότε η εφαρμογή του μέτρου 5.2 για την επιδοτούμενη 

επανασύσταση του ζωικού κεφαλαίου των κτηνοτροφικών εκμεταλλεύσεων που 
επλήγησαν από τις συγκεκριμένες ζωονόσους με απλοποιημένες διαδικασίες και 
ξεκάθαρους όρους ένταξης; Γιατί, παρά τις εξαγγελίες, εδώ και 1,5 χρόνο δεν έχει 
προχωρήσει μέχρι τώρα; Θα  χορηγηθούν άτοκα δάνεια για την αγορά ζώων σε όσους 
κτηνοτρόφους ενταχθούν στο μέτρο;  

2. Προτίθεται να εξετάσει την πρόταση των Κτηνοτροφικών Συλλόγων ΑΜΘ για άμεση, 
επιπλέον, αποζημίωση για απώλεια εισοδήματος της εκμετάλλευσης με 50€/ζώο, 
επαναλαμβανόμενη ανά έτος; 

3. Τι απαντά στα αιτήματα τους για αναστολή των ασφαλιστικών εισφορών προς τον 
ΕΦΚΑ, μέχρι την πλήρη επανασύσταση του ζωικού κεφαλαίου καθώς και για τριετή 
αναστολή όλων των οφειλών και των ρυθμίσεων των κτηνοτρόφων, προς φορείς του 
δημοσίου; 

4.  Θα ανταποκριθεί στο αίτημα για άμεση ενεργοποίηση της πλατφόρμας του  
ΟΠΕΚΕΠΕ, που μέχρι σήμερα είναι ανενεργή, για την στοχευμένη πληρωμή ενισχύσεων 
αποκλειστικά και μόνο στους κτηνοτρόφους που αποδεδειγμένα επλήγησαν από τις 
ζωονόσους, λόγω ανωτέρας βίας, χωρίς περαιτέρω γραφειοκρατικές διαδικασίες και για 
όσο χρονικό διάστημα ορίσει η κτηνιατρική υπηρεσία ότι απαιτείται για την 
επανασύσταση του ζωικού κεφαλαίου των εκμεταλλεύσεων; 

5. Έχει σκοπό να λάβει ειδικότερα μέτρα στήριξης και οικονομικής ενίσχυσης για τους 
κτηνοτρόφους που επλήγησαν από την καραντίνα Πανώλης και Ευλογιάς, που έχει 
επιβάλλει το ΥΠΑΑΤ;  
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